



Supporting Hong Kong's Healthcare Vision: Adventist Health Hong Kong's Commitment to the First Five-Year Plan (2026–2030) and the 2026 Policy Address

Adventist Health Hong Kong (AHHK) strongly supports the Hong Kong SAR Government's release of the First Five-Year Plan (2026–2030) and the 2026 Policy Address.

Building a resilient and sustainable healthcare system is critical to Hong Kong's future. As a dedicated private healthcare institution, we align with and support the government's vision to strengthen the healthcare infrastructure. AHHK is committed to turning this vision into reality through the following 8 initiatives:

1. Advancing Innovative Medical Technology

We focus on developing robotic-assisted surgical solutions, providing patients with minimally invasive treatment options and supporting the Government's mission to promote healthcare innovation through advanced medical technology.

2. Advancing Clinical Training

Since 2019, clinicians and nurses from 12 hospitals across Guangdong have completed our American Heart Association-accredited training programs in BLS, ACLS, and APLS.

3. Nurturing Future Talent

Hong Kong Adventist Hospital (HKAH) is honored to partner with HKUST in establishing Hong Kong's third medical school. This collaboration builds on HKAH's 13-year legacy of transforming patient care through robotic surgery and will provide HKUST medical students with hands-on clinical training at its hospitals and medical centers. Together, the partnership aims to advance medical education, cultivate the next generation of clinical talent, and pioneer future-ready healthcare for Hong Kong.

4. Strengthening Community Wellbeing

In collaboration with community partners, we implement the Champ Program to support families in need with their health through lifestyle coaching, health education and medical support.

5. Expanding Public-Private Partnerships

The hospital actively participates in government-led programs, including Vaccination Subsidy Scheme, providing low-charged beds and supporting public hospital services to relieve pressure on the public healthcare system. Through Adventist Medical Center, we support endoscopy procedures under the PPP model, collaborate with DHCs on CRC and CDCC screening and the Vaccination Subsidy Scheme (VSS), and work with HKAHF to shorten waiting times for SEN assessment and treatment, as well as eye care and surgery for HA patients.

Adventist Health Hong Kong 港安醫療

Hong Kong Adventist Hospital
香港港安醫院

Stubbs Road
司徒拔道

Tsuen Wan
荃灣

Adventist Medical Center
港安醫療中心

Causeway Bay
銅鑼灣

Taikoo Place
太古坊

Adventist Health Robotic Surgery Center
港安機械臂外科中心

Central
中環



Supporting Hong Kong's Healthcare Vision: Adventist Health Hong Kong's Commitment to the First Five-Year Plan (2026–2030) and the 2026 Policy Address

6. Promoting Preventive Care

We advocate preventive healthcare by encouraging the public to prevent illness early—through regular health check-ups, and to better manage their long-term health.

7. Supporting Cross-Border Care

Direct billing arrangements and dedicated cross-border green channels eliminate financial and logistical obstacles—we collaborate with mainland hospitals, TPAs, insurance companies, family offices, and medical tourism consultancies to ensure a seamless end-to-end journey from the mainland to Hong Kong.

Through direct billing arrangements and dedicated cross-border green channels, we remove financial and logistical barriers. We work closely with hospitals in Mainland China, Third-Party Administrators (TPAs), insurance companies, family offices, and medical tourism consultancies to provide Mainland visitors with a seamless healthcare experience.

8. Giving Back to the Community through the Hong Kong Adventist Hospital Foundation (HKAHF)

We continue to carry out various charitable medical initiatives, including charitable cataract surgeries, subsidy programmes for robotic-assisted total knee replacement, and charitable heart disease surgeries, ensuring that people from vulnerable groups and low-income households receive appropriate medical treatment.

AHHK is deeply committed to supporting the government's healthcare objectives. Together, we aim to promote quality healthcare, foster innovation, and build a healthier and more sustainable future for Hong Kong.

Adventist Health Hong Kong

AHHK has been rooted in Hong Kong for over half a century and is part of the global healthcare network of the Seventh-day Adventist Church, under this umbrella including over 244 hospitals/ Sanatoriums and 1,840 healthcare facilities. Our local presence spans two hospitals (Stubbs Road and Tsuen Wan), two medical centers (Causeway Bay and Taikoo Place), and the Adventist Health Robotic Surgery Center in Hong Kong—together offering nearly 450 beds and covering more than 40 specialist services.

Adventist Health Hong Kong 港安醫療

**Hong Kong Adventist Hospital
香港港安醫院**

Stubbs Road 司徒拔道
Tsuen Wan 荃灣

**Adventist Medical Center
港安醫療中心**

Causeway Bay 銅鑼灣
Taikoo Place 太古坊

**Adventist Health Robotic Surgery Center
港安機械臂外科中心**

Central 中環

全力支持香港醫療願景： 港安醫療積極響應《香港首個五年規劃(2026-2030)》及 《2026年施政報告》

港安醫療 (Adventist Health Hong Kong) 全力支持香港特別行政區政府發佈的《首個五年規劃(2026-2030)》及《2026年施政報告》。

建構具韌性及可持續發展的醫療體系，對香港未來至關重要。作為以服務為本的私營醫療機構，港安醫療認同並支持政府強化醫療基建的願景。港安醫療將透過以下八大範疇，積極配合政府施政：

1. 推動創新醫療科技

專注發展機械臂輔助手術，為病人提供微創治療選擇，助政府透過尖端醫療科技推動醫療創新。

2. 提升臨床培訓水平

自2019年起，來自廣東省12間醫院的醫護人員已完成由本院獲美國心臟協會 (AHA) 認證的基本生命支援術 (BLS)、高級心血管生命支援術 (ACLS) 及高級兒科生命支援術 (APLS) 培訓課程。

3. 培育未來醫療專才

香港港安醫院很榮幸與香港科技大學 (科大) 合作，共同籌建本港第三所醫學院。此合作建基於香港港安醫院13年來透過機械臂手術革新病人護理的傳承，我們將為科大醫學生提供實地臨床培訓，共同推動醫學教育發展，培育新一代醫療人才，促進香港醫療體系的長遠發展。

4. 強化社區健康福祉

我們與社區夥伴合作推行Champ計劃，透過生活模式指導及健康教育與醫療支援，處理有需要家庭相關的健康問題。

5. 深化公私營醫療協作

本院積極參與政府主導的計劃，包括疫苗資助計劃、提供低收費病床及支援公立醫院服務，以紓緩公營醫療系統壓力。透過港安醫療中心，我們以公私營協作 (PPP) 模式推行內窺鏡檢查程序服務，與地區康健中心就大腸癌及子宮頸癌篩查及疫苗資助計劃 (VSS) 合作，並與香港港安醫院基金會合作，縮短特殊教育需要 (SEN) 評估及治療的輪候時間，以及為醫院管理局病人提供眼科護理及手術。

Adventist Health Hong Kong 港安醫療

Hong Kong Adventist Hospital
香港港安醫院



Stubbs Road
司徒拔道



Tsuen Wan
荃灣

Adventist Medical Center
港安醫療中心



Causeway Bay
銅鑼灣



Taikoo Place
太古坊

Adventist Health Robotic Surgery Center
港安機械臂外科中心



Central
中環

全力支持香港醫療願景： 港安醫療積極響應《香港首個五年規劃(2026-2030)》及 《2026年施政報告》

6. 推廣預防醫學

提倡預防醫學，鼓勵市民及早預防疾病，進行定期身體檢查，掌握個人長遠健康。

7. 支持跨境醫療協作

透過直接結算安排及專屬跨境醫療綠色通道，消除財務及流程上的障礙。我們與內地醫院、第三方管理機構 (TPAs)、保險公司、家族辦公室及醫療旅遊顧問機構緊密合作，為內地來港求診人士提供無縫的醫療體驗。

8. 透過港安醫院慈善基金 (HKAHF) 回饋社會

持續推行多項慈善醫療項目，包括慈善白內障手術、機械臂輔助膝關節置換資助計劃及慈善心臟疾病手術，確保弱勢社群及低收入人士獲得適切治療。

港安醫療支持政府的醫療發展藍圖，與各界攜手提升醫療質素、推動創新，為香港建構更健康、更可持續的未來。

關於港安醫療

港安醫療 (Adventist Health Hong Kong, AHHK) 植根香港逾半世紀，隸屬基督復臨安息日會全球醫療網絡，網絡涵蓋超過244間醫院/療養院及1,840間醫療機構。港安醫療現時於本港營運兩間醫院 (司徒拔道及荃灣)、兩個醫療中心 (銅鑼灣及太古坊) 及港安機械臂外科中心，共提供近450張病床，涵蓋逾40項專科服務。

Adventist Health Hong Kong 港安醫療

Hong Kong Adventist Hospital
香港港安醫院



Stubbs Road
司徒拔道



Tsuen Wan
荃灣

Adventist Medical Center
港安醫療中心



Causeway Bay
銅鑼灣



Taikoo Place
太古坊

Adventist Health Robotic Surgery Center
港安機械臂外科中心



Central
中環